
 PROTOKÓŁ NR XL/09

Z XL SESJI 

RADY MIEJSKIEJ W KOWARACH,

która odbyła si  26 maja 2009 rokuę

w sali konferencyjnej Urz du Miejskiego w Kowarach.ę

           Przewodnicz cy Rady Miejskiej,  Tadeusz Cwynar – przywitawszy zebranych orazą  

stwierdziwszy  prawomocno ć  obrad  -  o  godzinie  9:03  otworzył  XL  Sesj .  W  posiedzeniuś ę  

uczestniczyło 15 Radnych (zał cznik nr 1), co wobec ustawowego składu Rady, wynosz cegoą ą  

15 osób, stanowi quorum.

Nast pnie  Przewodnicz cy  odczytał  porz dek  obrad (zał cznik  nr  3),  który  –  poddany podę ą ą ą  

głosowanie - przyj ty został jednogło nie, a przedstawiał si , jak poni ej.ę ś ę ż

1. Otwarcie Sesji.

2. Przyj cie porz dku obrad.ę ą

3. Sprawozdanie z prac mi dzy sesjami:ę

- Burmistrza,

- Przewodnicz cego Rady Miejskiej,ą

- Wiceprzewodnicz cego Rady Miejskiej,ą

- Przewodnicz cych Komisji,ą

- Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK,

- Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie Nysa.

4. Pytania i interpelacje.

5. Sprawozdanie Dyrektora Miejskiego O rodka Kultury w Kowarach z działalno ci MOK wś ś  

2008 roku.

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:

a)przyst pienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennegoą  

stacji narciarskiej w Kowarach-Podgórzu – obszar 3;

b)ustalenia  odpłatno ci  za  wiadczenia  przedszkoli  prowadzonych  przez  Gmin  Miejskś ś ę ą 

Kowary;

c)trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  niepublicznych  przedszkoli  prowadzonych  na 

terenie Gminy Miejskiej Kowary przez osoby fizyczne lub osoby prawne, inne ni  jednostkiż  

samorz du terytorialnego;ą

d)zmiany uchwały Nr XXXIII/166/08 Rady Miejskiej w Kowarach z dnia 12 listopada 2008 r. w 

sprawie przyj cia Wieloletniego Programy Inwestycyjnego Miasta Kowary na lata 2008-2015ę ;

e)zmian w bud ecie miasta na 2009 rok;ż

f)zaci gni cia  długoterminowej  po yczki  z  Wojewódzkiego Funduszu Ochrony  rodowiska ią ę ż Ś  

Gospodarki Wodnej;

g)przyznania Tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Kowary”.
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7. Sprawy ró ne.ż

Ad. 3 Burmistrza (zał cznik nr 4)ą

 Przewodnicz cy  –  nawi zuj c  do  informacji  o  pracy  komisji  dokonuj cej  odbioru  ulic  poą ą ą ą  

zimowej akcji  od nie ania –  zapytał,  czy Firma zajmuj ca si  tym wywi zała si  ze swoichś ż ą ę ą ę  

obowi zków.ą

 Burmistrz  Miasta,  Mirosław  Górecki  –  omówiwszy  t  sytuacj  -  zapewnił,  e  usuni toę ę ż ę  

wykazane uprzednio uchybienia. Burmistrz zaznaczył, i  miejsca, gdzie działa Firma SKANSKAż  

nie  podlegały  weryfikacji,  dodaj c  jednocze nie,  e  zwrócił  uwag  Firmie  na  konieczno ćą ś ż ę ś  

posypania dziur na ul. Wiejskiej.

  P. Pohoska poprosiła o powtórne wykonanie tego.

 P.  Tyrawa  zapytał,  czy  podczas  spotkania  z  Dyrektorem  Miejskiego  O rodka  Kulturyś  

poruszono temat wietlicy socjoterapeutycznej przy ul. Wiejskiej. ś

  Burmistrz zaprzeczył, wyja niaj c, i  rozmawiano o tej w Domu Kultury, gdy  podczas kontroliś ą ż ż  

Sanepidu  stwierdzono  nieprawidłowo ci,  które  nale y  wyeliminować  do  pa dziernika.ś ż ź  

Burmistrz dodał, e wietlica przy ul. Wiejskiej b dzie funkcjonowała na terenie Ko cioła.ż ś ę ś

  P. Tyrawa zapytał o przyczyn  odwołania Zarz du Eksploatacji Zasobów Komunalnych jakoę ą  

Zarz dcy Wspólnoty przy ul. Bema.ą

 Burmistrz odparł,  i  wynikało to z opieszało ci oraz braku działania ZEZK, informuj c,  eż ś ą ż  

trwaj  prace  nad  zmian  jego  formy  organizacyjnej.  Nast pnie  Burmistrz  nadmienił  oą ą ę  

wyje dzie do Głuszycy, gdzie przekształcono zakład komunalny w spółk .ź ę

 P.  Tyrawa  zapytał  równie ,  czy  Burmistrz  mógłby  przedstawić  status  budynkówż  

pozostawionych przez  Zakłady  Lniarskie  „Orzeł”  na  terenie  Kowar  oraz  przybli yć,  co  siż ę 

b dzie z nimi działo. ę

 Burmistrz  oznajmił,  i  stanowi  własno ć Zakładów,  tote  trudno mu odpowiedzieć  na  toż ą ś ż  

pytanie,  a  spotkanie  z  przedstawicielami  Firmy  dotyczyło  zaległo ci  podatkowych  wobecś  

Gminy. Burmistrz zapewnił, e w tym przypadku nie dojdzie do ich umorzenia. ż

  P. P dziwiatr chciała poznać szczegóły spotkania z Dyrektor Sanepidu w sprawie utrzymaniaę  

placów zabaw oraz toalet miejskich.

  Burmistrz wyja nił, i  przedstawiona została sytuacja Gminy w tym zakresie oraz omówionaś ż  

tzw. psia polityka. Burmistrz zaznaczył, e Dyrektor była bardzo zdziwiona zaawansowaniemż  

owych prac.

Przewodnicz cy ą odczytał swoje sprawozdanie (zał cznik nr 5). ą

   P. Tyrawa przypomniał, i  na poprzedniej Sesji zaproponowano utworzenie komisji dora nej.ż ź

 Przewodnicz cy  –  zapowiedziawszy  zaj cie  si  tym  w  ą ę ę Sprawach  ró nychż  –  odczytał 

podzi kowanie Przewodnicz cego Rady Miejskiej Kamienia Pomorskiego za udzielenie pomocyę ą  

finansowej po po arze budynku socjalnego (zał cznik nr 6).ż ą

Nast pnie swoje sprawozdanie odczytał ę Wiceprzewodnicz cyą  (zał cznik nr 6).ą
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Komisji O wiaty i Kulturyś

 P.  Klepacz  –  poinformowawszy,  e  20  maja  obradowano  wspólnie  z  Komisj  Bud etu,ż ą ż  

Planowania i Finansów - odczytała fragmenty protokołu z 25 maja (zał cznik nr 7).ą

Komisji Rewizyjnej

  P. Ujma oznajmiła, i  ustalono skład Zespołu Kontroluj cego w Szkole Podstawowej Nr 3.ż ą

Komisji Bud etu, Planowania i Finansówż

 P. Pohoska odczytała porz dki obrad oraz wnioski z: 30 kwietnia (zał cznik nr 8), 8 majaą ą  

(zał cznik nr 9) oraz 20 maja (zał cznik nr 10).ą ą

 

Komisji Ładu i Porz dku Publicznegoą

  P. P dziwiatr przedstawiła cel posiedzenia z 6 maja.ę

Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej

 P.  Pło ski  nadmienił  o  spotkaniu  z  Burmistrzem  oraz  p.  Gajewsk ,  Prezes  Powiatowegoń ą  

Centrum Zdrowia w Kowarach.

Komisji Gospodarki Komunalnej

  P. Kołodziej – poinformowawszy o przebiegu obrad 25 maja – dodał, e 5 oraz 18 maja odbyłyż  

si  spotkania Zespołu opiniuj cego wniosek o nadanie Tytułu „Honorowy Obywatel  Miastaę ą  

Kowary”.

Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie „Nysa”

 Burmistrz oznajmił,  i  obecnie rozliczany jest projekt „W cieniu Kowarskiego Grzbietu”,  aż  

Krajowy Zjazd Euroregionu Nysa odb dzie si  w czerwcu.ę ę

Ad.  4  P.  Mazurak  zapytał,  kiedy  rozpocznie  si  remont  ulic  na  Osiedlu  Wichrowaę  

Równia lub przynajmniej cz ciowe łatanie dziur.ęś

Radny chciał wiedzieć równie , o ile zmniejszy si  czynsz dzier awny, je li zostan  wył czoneż ę ż ś ą ą  

kolektory.

  Burmistrz odparł, e dziury łatane s  systematycznie, a ponadto okazało si , i  jest szansa naż ą ę ż  

pozyskanie rodków z tzw. „schetynówek” na remont dojazdu do Wichrowej Równi, tote  praceś ż  

projektowe zostan  zlecone w przyszłym roku.ą

 P.  Mazurak  zaznaczył,  e  chodzi  o  uzupełnienie  dziur,  które  obecnie  nie  pozwalaj  naż ą  

funkcjonowanie tych ulic. 

  Burmistrz skwitował, i  trwaj  prace przy usuwaniu skutków zimy.ż ą

  P. Mazurak powtórzył drugie pytanie – o ile zmniejszy si  czynsz dzier awny Miasta Kowary wę ż  

stosunku  do  Karkonoskiego  Systemu  Wodoci gów  i  Kanalizacji,  je eli  zostan  wył czoneą ż ą ą  

kolektory.
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 Burmistrz  –  skonstatowawszy,  e  KSWiK  nie  odebrał  jeszcze  inwestycji,  tote  nie  płaciż ż  

podatku –  oznajmił,  i  kolektory  ogólnospławne s  własno ci  Spółki.  Natomiast  do cz ciż ą ś ą ęś  

pozostałych podł czona zostanie deszczówka, przy czym wody opadowe nie wchodz  w zakresą ą  

działania KSWiK – obci aj  Gmin . Burmistrz zaznaczył, e mo na podpisać umow  dzier awy,ąż ą ę ż ż ę ż  

na mocy której Spółka przej łaby gospodark  wodno-burzowo-deszczow  na terenie Miasta,ę ę ą  

niemniej nie wydaje si  to korzystne. Burmistrz przypomniał, i  Kowarskie Przedsi biorstwoę ż ę  

Wodoci gów i Kanalizacji równie  nie realizowało tego zadania.ą ż

  P. Mazurak stwierdził, e ka dy kolektor był wyceniony, a je li wył czy si  pewien odcinek, nież ż ś ą ę  

b dzie obci ał Gminy.ę ąż

  Burmistrz skwitował, i  odbiór i przył czenia nast pi  w 2010 roku – do tego czasu nie maż ą ą ą  

nowego maj tku, a za stary, b d cy własno ci  KSWiK, Gmina pobiera opłaty. Burmistrz dodał,ą ę ą ś ą  

e obecnie uiszczane s  opłaty przez Firm  zakładaj c  nowe instalacje.ż ą ę ą ą

  Nast pnie p. Mazurak zapytał o powód umorzenia nale no ci KSWiK.ę ż ś

  Burmistrz po raz kolejny omówił przebieg ł czenia Spółek: KPWiK oraz KSWiK.  ą

 P.  Szatkowski,  Wiceprezes  ds.  Technicznych  i  Eksploatacyjnych  KSWiK,  uzupełnił,  i  poż  

odbiorze inwestycji zło y Burmistrzowi wniosek i wówczas rozpocznie si  dyskusja o przej ciuż ę ę  

w dzier aw  lub ewentualnym odkupieniu ruroci gów.ż ę ą

P.  Szatkowski  stwierdził,  e  –  jego zdaniem – nale y wykorzystać  sieć  ogólnospławn  orazż ż ą  

deszczow  w celu u ytkowania całej sieci na terenie Gminy, zaznaczaj c jednocze nie, i  trzebaą ż ą ś ż  

zadbać o cele społeczne. B dzie to wydzier awienie Gminie z powrotem lub zlecenie przezę ż  

KSWiK prowadzenia realizacji gospodarki wodno- ciekowej, deszczowo-spławnej.ś

  P. Bierowski oznajmił, e w ubiegł  niedziel  woda na terenie Wojkowa zmieniła barw  i mimoż ą ę ę  

i  Burmistrz podj ł ju  stosowne działania, Radny zgłasza pytanie mieszka ców o to, czy wodaż ą ż ń  

nadaje si  do picia. P. Bierowski zaznaczył, e oczekuj  oni szybkiej reakcji oraz informacji wę ż ą  

formie ogłosze  o sposobie post powania z wod .ń ę ą

 Burmistrz wyja nił,  i  podobnie jak w ubiegłym roku, podczas zrywki w lesie uszkodzonoś ż  

cz ciowo elementy odprowadzaj ce wod  do uj cia. Podj to ju  prace zwi zane z wymianęś ą ę ę ę ż ą ą 

filtrów,  ponadto  –  na  wniosek  Przewodnicz cego  –  skierowano  do  prac  wszystkichą  

pracowników interwencyjnych oraz osoby odrabiaj ce wyroki s dowe na terenie Kowar.ą ą

Burmistrz zapewnił, e wszystkie uj cia s  pod stał  kontrol .ż ę ą ą ą

  P. Szatkowski dodał, i  wody nadaj  si  do picia i nie stanowi  adnego zagro enia. Natomiastż ą ę ą ż ż  

dodatkowe badania, które notabene wcale nie musiały być przeprowadzone, b d  do wgl du. ę ą ą

  Nast pnie rozmawiano o mo liwo ciach przeprowadzenia bada  wody przez KSWiK. ę ż ś ń

9:58-10:11 – przerwa. Po niej – do 10:47  – nie uczestniczył w obradach p. Nowicki.

Ad. 5 P. Kali ski, Dyrektor Miejskiego O rodka Kultury, omówił dostarczone wcze niejń ś ś  

Radnym sprawozdanie (zał cznik nr 11). ą

  P. Tyrawa zgłosił swoje uwagi odno nie planów MOK na 2009 rok. ś

Ad. 6 a)Przyst pienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowaniaą  
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przestrzennego stacji narciarskiej w Kowarach-Podgórzu – obszar 3.

 P.  Wi ckowska,  Referat  Gospodarki  Nieruchomo ciami,  Geodezji,  Rolnictwa  i  Gospodarkię ś  

Przestrzennej, wyja niła, e proponowana zmiana umo liwi szersze pasy zjazdu w kierunkuś ż ż  

dolnej stacji Sulicy, ponadto jest niezb dna w celu wylesie  terenów gminnych.ę ń

  P. Kołodziej zapewnił o pozytywnej opinii Komisji Gospodarki Komunalnej w tej sprawie.

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  14ą ę  

Radnych (nieobecny: p.  Nowicki).  Uchwała nr XL/212/09 przyj ta została 11 głosami „za”,ę  

przy 3 „wstrzymuj cych si ”.ą ę

b)Ustalenia odpłatno ci za wiadczenia przedszkoli prowadzonych przez Gmin  Miejskś ś ę ą 

Kowary.

 P.  Pohoska poinformowała,  i  Komisja  Bud etu,  Planowania i  Finansów przyj ła  projekt  3ż ż ę  

głosami „za”, przy 1 „przeciw”, a Komisja O wiaty i Kultury – 4 „za”, przy 1 „przeciw”. ś

Nast pnie  Radna  odczytała  zło ony  wniosek:  ę ż „Komisja  prosi  o  rozszerzenie  uzasadnienia 

projektu uchwały w zwi zku z now  wysoko ci  opłat za usługi wiadczone przez przedszkoleą ą ś ą ś  

prowadzone przez Gmin  Miejsk  Kowary”. ę ą

  P. Klepacz dodała, e chciano, by przed przyst pieniem do dyskusji został poprawiony zapisż ą  

uzasadnienia,  gdy  Radni powinni  wiedzieć,  z jakiego tytułu Dyrektor Przedszkola wnosi  oż  

zwi kszenie opłat – uzasadnienie bowiem praktycznie niczego nie wyja nia.ę ś

 P.  Machnica  –  zacytowawszy  zapisy  Wyroku  S du  Administracyjnego  we Wrocławiu  orazą  

Rozstrzygni cia Nadzorczego Wojewody Łódzkiego w rzeczonej sprawie – skonstatował, i  maę ż  

w tpliwo ci,  czy  mo e  zagłosować  nad  projektem,  skoro  nie  zawiera  on  uzasadnieniaą ś ż  

ekonomicznego. Radny stwierdził,  e uchwała prawdopodobnie zostanie odrzucona, dlategoż  

te  nie nale y nad ni  głosować, lecz poczekać na prawidłowe uzasadnienie. ż ż ą

 Burmistrz przypomniał,  i  dotychczas zmieniano wysoko ć opłat, a nie uchwał , która jestż ś ę  

wadliwa, zaznaczaj c, e zgadza si  z p. Machnic , a to, co Radny przytoczył jest wymienioneą ż ę ą  

w projekcie, maj cym na celu uporz dkowanie oraz dostosowanie uchwały do obowi zuj cychą ą ą ą  

przepisów. 

  P. Machnica powtórzył, i  uzasadnienie nie zawiera analizy ekonomicznej.ż

 Nast pnie p. Tatowicz, Dyrektor Przedszkola Publicznego Nr 1, omówiła sposób wyliczeniaę  

kosztów pobytu dziecka w placówce w Kowarach oraz w innych gminach.

10:44  –  p.  Ł giewka  oraz  p.  Klepacz  opu cili  sal  konferencyjn .  P.  Ł giewka  nieą ś ę ą ą  

uczestniczył w dalszej cz ci obrad, p. Klepacz wróciła o godzinie 11:51.ęś

10:47 – do obraduj cych doł czył p. Nowicki.ą ą

  P. Tatowicz oznajmiła, e informuje rodziców o planowanej podwy ce, lecz nie robi to na nichż ż  

adnego wra enia. Dyrektor stwierdziła, i  koszty Przedszkola s  bardzo czytelne, logiczne iż ż ż ą  

zgodne z prawem, a być mo e nale y zmienić sposób kalkulowania oraz nazw  opłaty.ż ż ę

 P.  Bierowski  zaproponował  podanie  procentów,  w  jakich  odpłatno ć  za  pobyt  dziecka  wś  
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Przedszkolu – bez wy ywienia – stanowi koszt całego działania placówki w 2005, 2006, 2007ż  

oraz 2008 roku.

  Przewodnicz cy odczytał aktualne uzasadnienie do projektu uchwały (zał cznik nr 12).ą ą

 Burmistrz  powtórzył,  e  zapis  w  obowi zuj cej  uchwale  jest  sprzeczny  z  przepisami,  aż ą ą  

przedło ony projekt reguluje to, co zacytował p. Machnica.ż

  P. Bierowski oznajmił, i  nikt nie ma zastrze e  do tre ci - chodzi o uzasadnienie ekonomiczneż ż ń ś  

podwy ki.ż

 Burmistrz zapowiedział,  e poprosi  Ksi gow  o podanie kosztów zwi zanych z mediami wż ę ą ą  

poszczególnych latach. 

 P. Pohoska odczytała fragment protokołu Komisji Bud etu, Planowania i Finansów w niniejszejż  

sprawie (zał cznik  nr  10).  Radna  oznajmiła,  i  dla  niej  opłata  jest  czytelna,  poniewa  nieą ż ż  

pobiera si  od rodziców dodatkowo pieni dzy, tak jak w innych przedszkolach.ę ę

 P.  Machnica skwitował,  e nie kwestionuje opłaty,  lecz chciałby głosować nad uchwałami,ż  

które s  dobrze sporz dzane. ą ą

  P. Turo , Radca Prawny, wyja nił, i  nale y odró nić wysoko ć opłaty od okre lenia wiadcze .ń ś ż ż ż ś ś ś ń  

Paragraf  2 projektu wyra nie  je  wskazuje,  tote  nie  mo na zarzucać,  e  uchwała  tego nieź ż ż ż  

uwzgl dnia.ę

  P. Mikicki, Sekretarz Miasta, zasugerował podj cie uchwały w niniejszej wersji, a wówczasę  

oka e si , czy Wojewoda j  zatwierdzi – je li nie, dokonane zostan  poprawki.ż ę ą ś ą

 Burmistrz  odczytał  dane  dotycz ce  wysoko ci  opłat  za  energi  elektryczn  oraz  gazą ś ę ą  

ponoszonych przez Przedszkole w 2007, 2008 roku i obecnie (zał cznik nr 13).ą

Podsumowuj c,  Burmistrz  powtórzył,  i  w  paragrafie  2  wyszczególniono  co  składa  si  naą ż ę  

opłat ,  przypominaj c,  e  uchwał  zatwierdził  Radca  Prawny,  na  którego  opinii  Burmistrzę ą ż ę  

polega.

  Nast pnie p. Tatowicz zgłosiła swoje uwagi do uj tych zapisów.ę ę

  Burmistrz wyja nił, i  s  one zgodne z obowi zuj cymi przepisami, dodaj c jednocze nie, eś ż ą ą ą ą ś ż  

po  podj ciu  uchwały,  zostanie  ona  rozpatrzona  przez  Nadzór  Wojewody  i  wtedy  b dzieę ę  

wiadomo, czy trzeba wprowadzać jakie  zmiany. ś

  W toku dalszej dyskusji p. Tatowicz zwróciła uwag  na zapis, i  opłaty wnosi si  do 12 dniaę ż ę  

miesi ca, a do tej pory nale ało to robić do 1.ą ż

 Burmistrz  w  ramach autopoprawki  wniósł  o  zmian  zapisu  w  paragrafie  3  ust p  4  orazę ę  

paragrafie 4 ust p 2, zgodnie z sugesti  Dyrektor Przedszkola. Burmistrz poprosił równie  oę ą ż  

uwzgl dnienie uzasadnienia odczytanego przez Przewodnicz cego.  ę ą

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  13ą ę  

Radnych  (nieobecni:  p.  Klepacz,  p.  Ł giewka).  Uchwała  nr  XL/213/09  przyj ta  została  9ą ę  

głosami „za”, przy 4 „przeciw”. 

c)Trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli prowadzonych 

na terenie Gminy Miejskiej Kowary przez osoby fizyczne lub osoby prawne, inne ni  jednostkiż  

samorz du terytorialnego.ą
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11:27 – p. Mazurak opu cił sal  konferencyjn . Radny nie uczestniczył w dalszej cz ciś ę ą ęś  

obrad.

  P. Pohoska odczytała fragment protokołu Komisji Bud etu, Planowania i Finansów (zał cznikż ą  

nr 10).

  P. Mikicki poinformował, e kwestie, poruszone przez Komisj  regulowane s  ustawowo. ż ę ą

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  12ą ę  

Radnych (nieobecni:  p.  Klepacz, p.  Ł giewka, p. Mazurak).  Uchwała nr XL/214/09 przyj taą ę  

została 9 głosami „za”, przy 3 „wstrzymuj cych si ”.ą ę  

d)Zmiany uchwały Nr XXXIII/166/08 Rady Miejskiej w Kowarach z dnia 12 listopada  

2008 r. w sprawie przyj cia Wieloletniego Programy Inwestycyjnego Miasta Kowary na lataę  

2008-2015.

 P.  Tyrawa oznajmił,  i  z  tym punktem wi e  si  kolejny,  w którym wprowadzono zmiany,ż ąż ę  

dlatego te  Radny poprosił o 10 minut przerwy w celu przeanalizowania go. ż

11:33-11:51 – przerwa. Do obraduj cych doł czyła p. Klepacz.ą ą

  P. Lipi ski, Kierownik Biura Promocji, Rozwoju i Przedsi biorczo ci, przypomniał, e podczasń ę ś ż  

ostatniego  posiedzenia  Komisji  zgłoszono  dwa  wnioski:  jeden  dotyczył  uzupełnienia 

uzasadnienia i został zrealizowany, a drugi – procedury zmian w WPI. P. Lipi ski wyja nił, iń ś ż 

konsultował si  w tej sprawie z Radc  Prawnym. Mianowicie procedura realizacji Programuę ą  

zawiera aktualizacj  prognozy finansowej,  aktualizacj  nakładów lub harmonogramów orazę ę  

zebranie  nowych  propozycji  inwestycyjnych.  Zgodnie  z  takim  zapisem  oraz  interpretacją 

prawn , ka dy z tych punktów jest odr bn  procedur . ą ż ę ą ą

Burmistrz w niniejszym projekcie przedkłada aktualizacj  nakładów lub harmonogramów, nieę  

proponuje  natomiast  aktualizacji  prognozy  finansowej  dokonywanej  w  ubiegłym  roku,  a 

zapisanej  w  Tabeli  4  oraz  zbierania  nowych  zada  inwestycyjnych  w  trybie  konsultacjiń  

społecznych.

 Nast pnie  p.  Mikrut,  Wiceprzewodnicz cy  Rady  Powiatu  Jeleniogórskiego,  poprosił  oę ą  

uwzgl dnienie w WPI drogi na Wichrow  Równi , argumentuj c, e 185 metrów to nie jestę ą ę ą ż  

du y koszt. ż

   Przewodnicz cy nadmienił, i  Burmistrz wyja nił ju  to p. Mazurakowi.ą ż ś ż

 P.  Mikrut  stwierdził,  e  warto  te  wzi ć  pod  uwag  zamontowanie  podjazdu  dlaż ż ą ę  

niepełnosprawnych w MOK.    

  Burmistrz odparł, i  Rotary Club z Jeleniej Góry ufundował aluminiowe podjazdy.ż

  Z kolei p. Klepacz zapytała, z czego wynika zmniejszenie w 2009 roku nakładów na budowę 

basenu sportowego przy Szkole Podstawowej Nr 1.

  P. Lipi ski wyja nił, e z konieczno ci zbilansowania zapisanych wydatków – po uj ciu nowychń ś ż ś ę  

zada , a ponadto z oceny potrzeb w zakresie przygotowania dokumentacji.ń
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 P.  Kosowski  zwrócił  uwag  na  nie cisło ci  pomi dzy  wykazanymi  kwotami  w  zadaniachę ś ś ę  

podstawowych  punkt  4  oraz  10.  Podobne  bł dy  –  według  Radnego  –  s  w  zadaniachę ą  

rezerwowych.

  P. Lipi ski wyja nił powód tej rozbie no ci – te pozycje nie musz  si  bilansować w WPI.ń ś ż ś ą ę

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  13ą ę  

Radnych  (nieobecni:  p.  Ł giewka,  p.  Mazurak).  Uchwała  nr  XL/215/09  przyj ta  została  5ą ę  

głosami „za”, przy 2 „przeciw” oraz 6 „wstrzymuj cych si ”.ą ę  

e)Zmian w bud ecie miasta na 2009 rok.ż

  P. Nawalaniec, Skarbnik Miasta, omówiła wprowadzone zmiany.

  Burmistrz uzupełnił informacje o podziale Dolnego l ska na subregiony.Ś ą

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  13ą ę  

Radnych  (nieobecni:  p.  Ł giewka,  p.  Mazurak).  Uchwała  nr  XL/216/09  przyj ta  zostałaą ę  

jednogło nie.ś

f)Zaci gni cia  długoterminowej  po yczki  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochronyą ę ż  

rodowiska i Gospodarki Wodnej.Ś

 P.  Pohoska  poinformowała,  i  Komisja  Bud etu,  Planowania  i  Finansów  pozytywnież ż  

zaopiniowała projekt. 

Przewodnicz cy poddał go pod głosowanie. Wzi ło w nim udział 13ą ę  Radnych (nieobecni: 

p. Ł giewka, p. Mazurak). Uchwała nr XL/217/09 przyj ta została jednogło nie. ą ę ś

g)Przyznania Tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Kowary”.

  P. Kołodziej oznajmił, e Zespół opiniuj cy wniosek przyj ł projekt jednogło nie.ż ą ą ś

  P. Kosowski oraz p. Machnica zasugerowali zmian  zapisów uzasadnienia.ę

  P. P dziwiatr skwitowała, i  nale ało być na Komisjach.ę ż ż

12:24-12:33 – przerwa.

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  12ą ę  

Radnych (nieobecni: p. Bierowski, p. Ł giewka, p. Mazurak). Uchwała nr XL/218/09 przyj taą ę  

została jednogło nie.ś  

Ad.  7  Przewodnicz cy  zaproponował  zastanowienie  si  nad  mo liwo ci  powołaniaą ę ż ś ą  

komisji do rozpatrywania skarg.

 P. Ujma dodała,  e s  sporne zdania podczas przedstawiania uzasadnienia do skarg, toteż ą ż 

Radna sugeruje utworzenie dora nej komisji.ź

 Burmistrz zaapelował o poczekanie,  czy b d  wpływały nadal, argumentuj c,  i  powołanieę ą ą ż  

komisji to długa procedura.

  P.  Pohoska  –  oznajmiwszy,  e  odkładanie  tego  nie  rozwi e  problemu  –  wskazałaż ąż  
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Wiceprzewodnicz cego  na  przewodnicz cego,  ewentualnie  organizatora  lub  koordynatoraą ą  

takiej komisji.

 P. Machnica skwitował, i  podziela zdanie Burmistrza, proponuj c,  by w przypadku skargiż ą  

trudnej  do  rozstrzygni cia,  Przewodnicz cy  organizował  posiedzenie  Komisji  Rewizyjnej  wę ą  

szerszym składzie – przynajmniej z udziałem Przewodnicz cych wszystkich Komisji.ą

 P.  Tyrawa zapytał,  czy  Komisja  Rewizyjna  wie  ju ,  czy  mo e rozstrzygać skargi  w innymż ż  

zakresie, ni  tylko odno nie terminów i braku odpowiedzi.ż ś

 P. Machnica stwierdził, e  sugerował zwrócenie si  o opini  odno nie rzeczonej kwestii doż ę ę ś  

niezale nego prawnika, gdy  od p. Król nie uzyskano precyzyjnej wykładni, co mo na, a czegoż ż ż  

nie.

 Przewodnicz cy  zaproponował,  by  przy  rozpatrywaniu  skarg  obecni  byli  Przewodnicz cyą ą  

Komisji, a powiadamiani – wszyscy Radni.

  P. Machnica skonstatował, i  wykładni  prawn  Radni powinni posiadać.ż ę ą

  P. Kołodziej dodał, e p. Król powinna zaj ć konkretne stanowisko.ż ą

  Przewodnicz cy odparł, i  Radca Prawny okre la, co jest skarg , zapowiadaj c jednocze nie,ą ż ś ą ą ś  

e p. Król b dzie obowi zkowo zapraszana na posiedzenia Komisji. ż ę ą

 Natomiast  p.  Nowosielski  zaproponował  głosowanie  nad  przyj ciem  lub  nie  sprawozdaę ń 

dokonywanych przez kierowników gminnych jednostek organizacyjnych. 

Nast pnie - jako e nie było wi cej spraw wymagaj cych omówienia – Przewodnicz cy oę ż ę ą ą  

12:46 zamkn ł XL Sesj  Rady Miejskiej w Kowarach. ą ę

Protokół sporz dziła:                                                              Przewodnicz cyą ą

Sylwia W troba                                                             Rady Miejskiej w Kowarach    ą
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